
Referat af bestyrelsesmøde i Fanø Rideklub den 21.11.2023

Punkt	Emne	Noter
Deltagere: Vibeke Olsen, Elisabeth Bay, Julie Koch, Kaja von Buchholz, Mette Bukholt Fraværende: Lone Tøt, Sarah Lægs		
1.	Kort opfølgning siden sidst – bordet rundt	Vibse: Vibse har kontaktet landbetjent Chris Gade, som anbefaler, at vi skal fortsætte med at presse på og dokumentere med billeder af trailere og autocampere m.m. i forhold til trafikken på Storetoft. Det vi sender til Kommunen skal sendes BCC til Chris Gade, som videresender til Vejdirektoratet. Mette: Der er bestilt klubbetøj til de medlemmer, der har ønsket at købe. Klubben har en konto på apoteket, som sender regning til mailadressen til kassereren. Julie: Simba har fået ormekur. Nellys sadel er blevet tilpasset. Elevponyerne har ikke længere øjenbetændelse.
2.	Sommerliv - status	Advokaten er blevet forespurgt, hvad regningen er løbet op i. Vi mangler at svare Sandra på hendes mail vedr., om hun skal kontakte Esbjerg Kommune, eller vi selv skal gøre det. Mette kontakter Pia Larsen ang. svar til Sandra og overslag.
3.	Mødding - status	Der afventes stadig en container.

4.	Ombygning af stald – status	Sat i bero for nu.
5.	Marker og hegn	<p>Status på gravning af grøfter. Michael Baun er p.t. i gang. Han har gravet på Storetoft, men han mangler vores marker. Elisabeth vil rykke Michael for det.</p> <p>Kaja spørger til mulighed for læskur på marken for de opstaldede heste, både mod sol om sommeren og vind og regn om vinteren. Kaja og Lone undersøger priser på læskure.</p>
6.	Elevponyer – status - Julie	<p>Werner og Julie har ophængt slowfeedernet. Tak for det. Slowfeederkasse er bygget hos vallakkerne, men det er gået i stykker. Der skal sættes et rionet på i stedet for. Samme system skal laves hos hopperne. Hvis nogen har rionet til overs, vil vi meget gerne tage imod. Der er brugt ret meget strøelse allerede, da det er meget vådt hos elevponyerne. Der kan lægges sand ved indgangen.</p> <p>Pasning af foderrum. Der ligger meget hør og strøelse i rummet og affald fra æbler og gulerødder. Alle bedes holde rummet ryddet. Julie ophænger en seddel herom og laver en affaldsspand.</p>
7.	Indkøb af dækkentørrestativ til løsdrifterne - Mette	<p>Der er forespurgt fra medlemmer i løsdriften, om indkøb af et dækkentativ magen til det der hænger i stalden til at hænge våde dækkener på.</p> <p>Bestyrelsen vil undersøge priser og muligheder.</p>

8.	Lys langs vejen til ridehallen - Mette	<p>Der er meget mørkt og der er ingen lys langs vejen over til ridehallen. Det kunne være rart med lys, der tænder automatisk langs vejen.</p> <p>Vibse kontakter Dan-El og forhører sig, hvad der findes af lamper og hvad der kan lade sig gøre at opsætte til rimelige penge.</p> <p>Obs! Alle cykler skal stå i cykelstativerne ved stalden og ikke langs vejen, op af hegn eller statuer af sikkerhedsmæssige hensyn.</p>
9.	Betaling for ridning i hallen ved undervisning for udefrakommende ryttere - Elisabeth	<p>For at gøre det muligt at afholde kursus med for eksempel Patricia Veltze, er der lavet en sær aftale med Brigitta angående betaling for udefrakommende ryttere.</p>
10.	Hø - Lone	<p>Magne har ikke meget godt hø tilbage.</p> <p>Bestyrelsen vil undersøge, hvilke muligheder der findes for at købe wrap på fastlandet. Eventuelt købe wrap til både elevponyer og private opstaldere.</p> <p>Magne leverer fremadrettet kun hø til elevponyerne.</p> <p>De private opstaldere indkalder selv til et møde angående en løsning til deres heste.</p>
11.	50 års jubilæum - Mette	<p>Jubilæumsdatoen er fastsat til den 17. august 2024.</p> <p>Ifølge meningsmålingen er der kun 19 medlemmer, der har svaret, alle har svaret at de ønsker en fest og er villige til at betale for mad og drikkevarer.</p> <p>Bestyrelsen skal træffe beslutning om der skal holdes en fest for 19 personer med orkester m.m. og i så fald skal der nedsættes et festudvalg. Et medlem har tilkendegivet gerne at ville deltage i festudvalget. Der er ikke kommet andre henvendelser vedr. jubilæet på bestyrelsesmailen.</p> <p>Da der kun er 19, der har udtrykt ønske om en jubilæumsfest, ser vi, om der til generalforsamlingen vil være større tilslutning, så der til den tid kan nedsættes et festudvalg.</p>

12.	Indkomne mails	<p>Falck har lavet eftersyn af brandslukningsmateriel. 1 melder skiftet i stald pga. melder defekt.</p> <p>Henvendelse fra en rytter, der gerne vil meldes til ridning.</p>
13.	Dræn til løsdrifter - Mette	<p>Der er forespurgt fra et medlem i løsdriften, om der kan nedlægges dræn derude, da der er meget mudret. Bjarne Brinch gennemgik løsdriften sidste år, og der blev fyldt op med sand, han mente ikke, det var en god løsning at lægge dræn. Derimod sagde han, at der skal holdes frit for jord, der hvor stabilgruset ligger foran indgangene.</p> <p>Der kan ikke gøres noget nu på denne årstid.</p>
14.	Retningslinjer for betaling af græs - Lone	<p>Retningslinjerne for græsning blev diskuteret. Kaja kontakter Ulla vedr. ændring af teksten på fakturaen angående sommer, vinter og facilitetskort skal ændres til adgang til jordfold. Derudover ønskes gebyret på fakturaerne samlet. I pjecen til nye opstaldere indskrives information vedrørende græsning.</p>
15.	Eventuelt	<p>Vagten om tirsdagen hos elevponyerne overtager Vibse.</p> <p>Pia Larsen har forespurgt, om bestyrelsen vil tage en snak omkring anvendelse af springbanen og regler for longering i ridehallen og equikinetic.</p> <p>Man må ikke longere, når der er andre i hallen. Longerer man og der kommer en ind i hallen, har man 10 minutter til at gøre sin longering færdig.</p> <p>Ved du, at du skal lave equikinetic i god tid, så skriv det i aktiviteter. Måske i kan hjælpes ad med at bygge banen op og tage den væk.</p>

		<p>Springbanen må ikke bruges til longering. I foråret var springbanen åben om dagen, men blev aldrig brugt. Så begrænsede vi tidsrummet, og det blev heller ikke brugt. Vi har brugt springbanen til afgræsning af elevponyerne, fordi springbanen ikke har været brugt, og vi manglede græs. Der har været slået græs på springbanen, når ponyerne har græsset det af.</p> <p>Foldere færdiggøres og sendes til Pia Larsen, som vil opsætte dem i pjeceform.</p> <p><i>Referent: Mette T. Bukholt, 21.11.23</i></p>
16.	Næste møde	9. januar 2024 kl. 19.00